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سخنی با بسیج دانشگاه امیرکبیر 
حسین شنوایی 

واکنش تند بســیج دانشجویی دانشگاه امیرکبیر بابت رأی اعتماد مجلس به 
دولت پزشــکیان، نگارنده را واداشت تا نکاتی را با بچه های بسیج دانشجویی 

امیر کبیر در میان بگذارد.
۱- در متن بیانیه گفته شده است: »مجلس شورای اسلامی را تعطیل کنید«

هسته سختی که در این ســال ها به دنبال تصاحب ارکان نظام بود شکننده 
شــده اســت. این متن که مجلس را تعطیل کنید یعنی انــگار هنوز فرآیند 
خالص ســازی ادامه دارد و از نظر خالص ســازان، مجلس با رای اعتمادش به 
کابینه پزشکیان، ناخالصی دارد و بابت همراهی با کابینه پیشنهادی بایستی 

از قطار انقلاب پیاده شود.
این ادبیات تازگی ندارد. معنی این دست موضع گیری ها یعنی دیگران گاهی 
خوبند که برایمان خوب باشــند و گاهی هم باید تعطیل شوند چون تریبون 

ما نیستند.
 فراموش نمی کنیم که علیرضا پناهیان مجلس دهم را به دلیل عدم شفافیت 
با کلماتی زشت و دور از نزاکت یک روحانی به باد انتقاد گرفت. بعد از مجلس 
دهم هم رفتارهایی غیر شــفاف و مخفی کاری در مجلس یازدهم دیدیم اما 

پناهیان سکوت کرد.
آن سکوت و آن فریاد نشان می دهد که دغدغه های اجتماعی و سیاسی مثل 

قارچ پس از باران بیرون می زند که رقیب بر سرکار باشد.
سخنم با بســیج دانشجویی دانشگاه امیرکبیر اســت: بچه ها، آخرتتان را به 
دنیای پایداری چی ها نفروشــید. خودتان هم می دانید تیم پزشــکیان رقیب 

شماها نیست. رقیب کسانی است که شما را جلو می فرستند.
نماینده هــای حامی تیم پایداری در مجلس فعلی، تــا آنجا پیش رفتند که 
حکم رســمی برای فعالیت در ستاد های تبلیغاتی پایداری برایشان صادر شد 
و برای نامزد ریاست جمهوری مورد نظرشان، کار نمایندگیشان را رها کردند 
در حالیکه بناســت این نماینده ناظر بر عملکرد یک رئیس جمهور باشــد نه 

کیف کش او در کشاکش انتخاباتی.
این اســت رفتارهای دوگانه افراطیون اصولگرا که بسیج دانشجویی دانشگاه 
امیر کبیر را نیز به میدان تقابل می فرســتند تا به وقت مناسب برای تقسیم 

غنائم خودشان به میدان بیایند.
۲- در متن بیانیه گفته شــده است: »مقام معظم رهبری را سپر کابینه خود 

قرار داده اید.«
هیچ کــس نباید چنین کند حتی اگر آقای پزشــکیان چنین قصدی دارد و 
حتی اگر از افراطیون اصولگرایی یاد گرفته که سال هاست ارکان اصلی نظام 

را سپر خود قرار می دهند.
۳- در متن بیانیه آمــده: »تصمیمات دولت چهاردهم بر عهده جناب عالی و 

کابینه شما می باشد«
بچه های بسیج دانشجویی امیرکبیر، نگران نباشین. همین هم خواهد شد. به 
محض اینکه برنامه هفتم توســعه چالش های اجرایی خود را نشان دهد همه 
فراموش خواهند کرد که این متن دست پخت مجلس و دولت شهید رئیسی 

است و همه نگاه ها به دولت پزشکیان خواهد بود.
عملا منابــع مادی برای اجــرای وعده های برنامه هفتم نیســت و منابع از 
سال های گذشته پیش خور شده است مگر ته مانده ای که قرار است با عنوان 

مولدسازی مصرف شود.
کســانی که رشد اقتصادی ۸ درصدی تصویب می کنند باید شرایط آن را هم 

فراهم کنند. 
نمی شود که همزمان روابط خارجی با تنش پیش برود و بازار بی ثبات باشد و 

تحقق آنرا از دولت مطالبه کرد.
بچه هــا در میدان مدعیان، بازی نخورین. بــه مجلس اعتماد کنید. به دولت 

اعتماد کنید. به نظام اعتماد کنید. مردم خسته و ناامیدند.

یاداشت

رئیس کل دادگستری استان تهران خبر داد
آغاز رسیدگی به پرونده فولاد مبارکه 

رئیس کل دادگستری استان تهران گفت: جلسات رسیدگی به پرونده فولاد 
مبارکه ســپاهان در شعبه اول مجتمع ویژه رســیدگی به جرایم اقتصادی 

آغاز شده است.
به گزارش ایلنا، علی القاصی رئیس کل دادگســتری اســتان تهران گفت: 
پیرو گزارش کمیســیون تحقیق و تفحص مجلس شورای اسلامی و دستور 
ریاســت قوه قضاییه در خصوص بررسی و رسیدگی به مسائل مطرح شده 
در گزارش مربوط به فولاد مبارکه سپاهان، شعبه ویژه ای برای بررسی همه 

جانبه موضوعات مطروحه و آسیب شناسی آن تعیین شد.
علی القاصی با اشاره به اینکه در رسیدگی به این پرونده تحقیقات گسترده 
و اســتعلامات مختلفی صورت گرفته اســت گفت: شعب ویژه تعیین شده 
برای بررسی دقیق این پرونده و همچنین مسائل آسیب شناسی موضوعات 
مطروحه طی ۲ سال گذشته استعلامات لازم در روند رسیدگی را از مراجع 
مختلف انجام داده و برای تکمیل گزارشات و اطلاعات ارائه شده از نهاد های 
نظارتی کشــور از جمله دیوان محاســبات، ســازمان بازرسی کل کشور و 

کمیسیون اصل ۹۰ در این خصوص دعوت به عمل آمده است.
القاصی گفت: با تکمیل و ارســال کیفر خواســت از دادسرای رسیدگی به 
جرایم اقتصادی این پرونده به شــعبه اول دادگاه ویژه رســیدگی به جرایم 
اقتصادی ارجاع شد که پس از انجام تشریفات قانونی، برگزاری جلسات این 

دادگاه به صورت علنی آغاز شده است.
گفتنی اســت: پرونده فولاد مبارکه ســپاهان در سال ۱۴۰۱، طی گزارشی 
که از ســوی کمیسیون تحقیق و تفحص مجلس شــورای اسلامی توسط 
 قــوه قضاییــه واصل و موضــوع به صورت ویــژه در دســتور کار این قوه 

قرار گرفته است.

عدلیه

اولین واکنش حسین زاده
پس از انتصاب معاونت رئیس  جمهور

عبدالکریم حســین زاده که روز گذشته به سمت معاون رئیس جمهور در امور 
توسعه روســتایی و مناطق محروم کشور منصوب شــد، با انتشار پیامی در 

شبکه اجتماعی ایکس بر حفظ همدلی در جامعه تاکید کرد.
عبدالکریم حســین زاده، نماینده نقده و اشــنویه روز گذشته با حکم مسعود 
پزشــکیان به ســمت معاون رئیس جمهور در امور توسعه روستایی و مناطق 

محروم کشور منصوب شد. 
حسین زاده با انتشار عکسی از پرچم ایران،  در صفحه شخصی خود در شبکه 
اجتماعی ایکس نوشت:»باید هم صدا و همدل بمانیم در خوشی ها و رنج های 

سرزمین مان. ایمان دارم که توسعه ایران با مهر و انسجام سهل تر است...«

هشدار ابطحی به اصلاح طلبان
محمدعلــی ابطحی فعال سیاســی اصلاح طلب در شــبکه اجتماعی ایکس 
نوشت:» به حاشــیه راندن افراطیون - داخلی، پایداری، اصلاح طلب، برانداز 

خارجی- یک ضرورت است. 
همــه باید کمک کنیم وفاق شــکل بگیرد. پارلمان و رییــس آن، افراطیون 

پارلمان را منزوی کردند.
 در جناح اصلاح طلب بیشتر باید مراقب باشیم. ادبیات هجوم به پزشکیان و 

دولتش، ادبیات اصلاح طلبانه نیست.«

تحلیل شمخانی از سخنان رهبری 
در دیدار با هیات دولت

مشاور سیاسی رهبر انقلاب اسلامی با اشاره به دیدار هیات دولت با رهبری، 
توصیه هایی به رئیس جمهوری برای پیشبرد امور و تحقق اهداف، ارائه کرد.

دریابان علی شــمخانی در حســاب کاربری خود در شبکه اجتماعی ایکس 
نوشت: » فرمایشات رهبری در دیدار با هیات دولت، ناظر بر تبیین راهبردهای 
بســیار مهمی در ابعاد سیاســی، اقتصادی، مدیریتی، سیاســت خارجی و 
اجتماعــی بود کــه درک عمیق و برنامه ریزی دقیق  دولــت وفاق ملی برای 
تحقق آن می تواند بنیان های جدیدی را برای شــتاب گرفتن روند  پیشرفت 

ایران پایه گذاری کند.«

سوشیال

محمد صدر:
اقدامات تندروها موثر واقع نمی شود

بمب خبری دیروز را محمدجواد ظریف ترکاند، او به فاصله 
کوتاه از انتشار عکســش در دیدار دولتمردان چهاردهم با 
رهبر انقلاب، در شبکه اجتماعی ایکس از بازگشت خود به 
دولت خبر داد و نوشــت: » اپس از پیگیری ها و رایزنی های 
مدبرانه ریاست محترم جمهوری و با دستور کتبی ایشان، 
با توکل بخدا و امید به همراهی و راهنمایی مردم بزرگوار، 
انجام وظیفه در معاونــت راهبردی رئیس جمهور را ادامه 
خواهــم داد.  از حضور دیرهنــگام در دیدار رهبری پوزش 

می خواهم.«
در همیــن راســتا، محمد صدر، عضو مجمع تشــخیص 
مصلحت نظام و از مدیران اسبق وزارتخارجه، در گفت وگو 
با خبرآنلاین، با اشــاره به بازگشت محمد جواد ظریف به 
دولت چهاردهم و حضور او در دیدار با رهبر انقلاب گفت: 
بازگشت آقای ظریف به دولت را هم به خود ایشان و هم به 
آقای پزشکیان تبریک می گویم. واقعیت این است که آقای 
ظریف نقش بســیار موثری در برگزاری انتخابات ریاست 
جمهوری داشت، مخلصانه و با تمام وجود وارد صحنه شد و 

هر کاری که از دستش بر می آمد، انجام داد.
وی ادامــه داد: آقای دکتر ظریف یکــی از دیپلمات های 
باســابقه و متخصص و صاحب نظر در سیاست خارجی و 
روابط بین الملل است، او قطعا می تواند کمک بسیار خوبی 
برای سیاست خارجی دولت آقای پزشکیان باشد. من این 

اقدام را به فال نیک می گیرم.
این فعال سیاســی اصلاح طلب با اشــاره به تاثیر بازگشت 
ظریف به دولــت در افکار عمومی و ناراحتی هایی که پس 
از اســتفعای او ایجاد شــده بود، تاکید کرد: این یک کار 
مثبت و یک قدردانی از زحمات بسیار صادقانه و موثر آقای 
ظریف در ایام انتخابات بود. کلا سیاســت آقای پزشکیان 
این اســت که از متخصصان و کارشناسان استفاده کند و 
آقای ظریف یکی از بهترین کارشناسان سیاست خارجی و 
روابط بین الملل در ایران است. خوشبختانه این اقدام انجام 
شــد و از دکتر پزشکیان تشکر می کنم که این تاثیر را در 

دولت حفظ کرد.
 صدر درباره رایزنی های پزشکیان در سکوت و آرامش برای 
بازگشت ظریف گفت: این یک اقدام کارشناسانه، عاقلانه، 

جوانمردانه و مفید برای جمهوری اسلامی بود.
وی درباره احتمال فعال شدن تندروها علیه دولت و ظریف 
گفت: این موضوع خیلی مهم نیست. خوشبختانه با توجه 
به سیاستی که آقای پزشکیان در دولت وفاق ملی درپیش 
گرفتند، تندروها هر گونــه اقدامات تندی بخواهند انجام 
بدهند موثر واقع نمی شــود، همان گونه در مجلس موفق 
نشدند. آقای پزشــکیان سیاست های خوبی برای پیشبرد 

جمهوری اسلامی ایران اتخاذ کرده است.

تکذیب اظهارات مرعشی 
از سوی دفتر متکی

اظهارات حسین مرعشی در رابطه با ماجرای استعفای علی 
لاریجانی از دبیری شــورای عالی امنیت ملی توسط دفتر 
منوچهر متکی تکذیب شد. به گزارش ایلنا، دفتر منوچهر 
متکی اعلام کرد: به تازگی بخشــی از گفت وگوی حسین 
مرعشی با صدا و سیما در شبکه های خبری در حال انتشار 
است که در آن به ماجرای استعفای علی لاریجانی از دبیری 
شورای عالی امنیت ملی پرداخته شده و به مصاحبه منوچهر 
متکی وزیر پیشین امورخارجه ایران اشاره می نماید. در این 
گفت وگو حسین مرعشی مدعی شد که علی لاریجانی دبیر 
وقت شــورای عالی امنیت ملی قرار بود در ملاقات با دبیر 
اتحادیه اروپا موافقت ایران با طرح اروپا را به او اعلام نماید. 
حسین مرعشــی گفت که متکی در مصاحبه ای مخالفت 
ایران با پاســخ مقدماتی لاریجانی را اعلام کرد. در واکنش 
به این موضوع، دفتر منوچهر متکی اظهارات اخیر ســید 
حسین مرعشی، دبیرکل حزب کارگزاران سازندگی ایران 

در نشست شبکه سه صدا و سیما را نادرست خواند.

احزاب

رویداد

گفت:  رئیس جمهوری  اجرایــی  معاون 
رئیس جمهور تاکنون نشســت خبری 
کابینه  تشــکیل  درگیر  چون  نداشته 
بوده است ولی اولین نشست خبری وی 
برگزار می شود،  احتمالا در هفته آینده 

هرچند تصمیم با خود اوست.
به گزارش ایســنا، محمد جعفر قائم پناه در 
گفت وگویی اظهار کرد: کابینه وفاق ملی در 
این مدت شکل گرفت. جا دارد از تدبیر رهبر 
معظم انقلاب و حمایت های ایشان در تشکیل 
این دولت سپاســگزاری کنیم. همین طور از 
رئیس مجلس شورای اسلامی که تدبیر کرد 
و نمایندگان هم حمایت کردند و تمام اعضای 
کابینــه پیشــنهادی را بــا رأی اعتماد خود 
انتخاب کردنــد و قدم مثبتی در جهت وفاق 

ملی برداشتند.
قائم پناه تاکید کــرد: دولت ما وفاق ملی نام 
گرفته که در مقابل آن، تعارض و عدم سازش 
و اختلاف اســت. در این روزها که صحبت از 
وفاق می شود، در واقع همه افرادی که در این 
کشــور صاحب اندیشه هستند ولی نگاه های 
متفاوتــی در چارچوب نظام دارنــد را برای 

ساختن ایران دور هم جمع کنیم.
بیایم با هم سازگار باشیم 

و توافق کنیم
معاون اجرایی رئیس جمهــور تصریح کرد: 
همانطــور کــه دکتــر پزشــکیان بارها در 
ســخنرانی ها تأکید داشــته که یک گروه و 
دســته نمی تواند کشور را اداره کند و با دعوا 
نمی شــود مملکت را اداره کرد، وفاق بر این 
مبنا بود که بیایم با هم سازگار باشیم و توافق 
کنیم. توافق به این معناســت که همه بر سر 
اصولی مشترک به توافق برسیم که کشور را 

چگونه اداره کنیم.
قائم پناه ادامه داد: در کشــور ابرچالش های 

مختلــف داریم؛ مشــکل صندوق های بیمه، 
ناترازی انرژی، معیشــت مردم، تورم، منطقه 
پرآشــوب، دشمنان خارجی و هزاران مشکل 
دیگر. ۴۴ ســال است که از انقلاب می گذرد؛ 
معتقدیم جایــگاه ایران بایــد والاتر از آنچه 
هست باشــد؛ مردم باید بهتر از این زندگی 
کنند. قائم پناه اظهــار کرد: حق مردم ایران 
بیش از این اســت، با این ثروتی که داریم و 
موقعیت خاص ژئوپلتیکی که داریم می توانیم 
محل تبادلات سیاسی، فرهنگی و اقتصادی 
در منطقه باشیم، چرا باید این چنین مردم ما 

در زندگی دچار سختی باشند؟
از همه طیف ها در کابینه حضور دارند

معــاون اجرایی رئیس جمهــور ادامه داد: از 
طیف های مختلفــی در کابینه حضور دارند، 
حتی عزیزی که در دور اول به دکتر پزشکیان 

رأی نداده بود در کابینه ما حضور دارد.
قائم پنــاه تصریح کــرد: کابینــه را بر این 
مبنــا انتخاب کردیم کــه از همه جریان ها و 
نحله های فکری که در کشــور هست بتوانیم 
برگزینیم، وجود ایــن طیف های مختلف در 
کابینه مظهر وفاق بود؛ بالاتر از آن، در مجلس 
بر اســاس وفاق و هماهنگی و تعامل سازنده 

کابینه رأی آورد.
معاون اجرایی رئیس جمهور گفت: در کابینه 
از زنان اســتفاده کردیم، از گروه های مختلف 
اســتفاده کردیم، حتی از گروه های مختلف 
خودمان نظرســنجی کردیم، فقط شــورای 
راهبــردی نبود که در تعییــن کابینه نقش 
داشتند؛ گروه های دیگر هم بودند حتی دکتر 
پزشکیان از رقبای خود درخواست کرد تا اگر 
پیشنهادی برای جایگزینی در کابینه دارند، 

ارائه دهند.
وی اظهــار کــرد: در انتخاب مدیــران خود 
وزرا مختارنــد با هماهنگی بــا رویکرد دکتر 

پزشکیان از زنان و جوانان استفاده کنند، من 
به عنوان معاون اجرایی رئیس جمهور، پیگیر 
اجرای این دستور دکتر پزشکیان هستم که 
وزرا معاونان خود را بر اســاس جوانگرایی و 
حضور زنان انتخاب کنند تا مشارکت آنها در 

اداره امور کشور را داشته باشیم.
معــاون اجرایی رئیس جمهــور تاکید کرد: 
انتخــاب مدیران میانی و اســتانداران با این 
رویکرد اســت که همه احساس مشارکت در 

دولت داشته باشند.
معاون اجرایی رئیس جمهــور ادامه داد: در 
جلسه چهارشــنبه هیأت دولت، سخنگوی 
توانمندی در هیأت وزیران انتخاب و معرفی 
خواهد شــد، ســخنگوی دولت تا ۹۰ درصد 
انتخاب شده ولی طبق قانون باید به تصویب 

هیأت وزیران برسد.
قائم پناه گفت: رئیس جمهور تاکنون نشست 
خبری نداشــته چون درگیر تشکیل کابینه 
بوده اســت و اولین نشســت خبری رئیس 
جمهور احتمالا در هفته آینده برگزار می شود 

اما تصمیم با خود رئیس جمهور است.
وی افزود: اولین شرط وفاق ملی این است که 
سیاســت های کلی نظام، برنامه هفتم و سند 
چشم انداز را میثاق خودمان برای اجرا بدانیم، 
در روزهای آینده برای هر وزارتخانه تکالیف 
رســیدن به این اهداف مشخص خواهد شد، 
رویکرد دولت وفاق برای اداره کشور، بر مبنای 
مبانی علمی و دانایی است، دولتی که مبتنی 

بر کارشناسی باشد، توانمند خواهد بود.
قائم پناه یادآور شــد: در همه کارکنان دولت 
از وزیــر تا آخرین رده ای که با مردم در همه 
بخــش ها ارتباط دارند، بایــد این باور ایجاد 
شود که مردم ارباب ما هستند، کسی با ارباب 
خود از سر غرور صحبت نکند، ما باید با مردم 

از سر تکریم صحبت کنیم.

وی ادامــه داد: از یک طــرف برنامه هفتم را 
داریم و پروژه ها مشــخص است. هنوز به این 
جمع بندی نرسیده ایم که هیأت دولت را به 
استانها ببریم، شــاید رویکرد جدیدی برای 

پیگیری داشته باشیم.
معاون اجرایی رئیس جمهــور گفت: دنیای 
جدید، دیجیتالی اســت و می شود از راه دور 
کنترل کرد، ولی حتما رئیس جمهور با مردم 
صحبــت خواهد کرد و به دیدار مردم می رود 
اما شاید شــیوه ای که در گذشته بوده، ادامه 
پیدا نکند. اگر قانون اجرا شــود، شاید کمتر 

نیاز باشد تا مصوبات استانی داشته باشیم.
قائم پناه افزود: هزاران پروژه ناتمام در کشور 
داریم و از سوی دیگر محدودیت منابع داریم؛ 
اگر قرار باشــد پروژه ها و مصوبات جدید در 
استان ها شکل بگیرد، شاید پروژه های قبلی 
اجرا نشــود و بر اســاس منابعمان باید اول 
پروژه های نیمه کاره را اجرا کنیم و سپس در 

استان ها پروژه های جدید شروع کنیم.
وی اظهــار کرد: مصوبــات دولت های قبلی 
تا جایی که امکان داشــته باشــد یا توجیه 
اقتصادی داشته باشد بلاشک مکلف به اجرای 
تعهدات هســتیم و این حق مردم بر گردن 

دولت است.
معاون اجرایی رئیس جمهــور با بیان اینکه 
باید برای فائق آمدن بر مشــکلات، کشــور 
ما ثروتمند شــود و تولید ثروت شود، تاکید 
کــرد: تا کِی می خواهیم مــردم را با یارانه و 
کمک هــای کمیته امداد و بهزیســتی اداره 
کنیم؟ مــردم باید با عزت توانمند شــوند و 
آنقدر توانایی داشــته باشند که تولید کنند و 

نیازی به کمک های دولت نداشته باشند.
وی ادامه داد: با کمک همه مؤلفه های قدرت 
باید بتوانیم به جایی برســیم که برای مردم 
ایران تولید ثــروت کند و دولت به ۳ وظیفه 
اصلی اش برسد، یکی ایجاد امنیت و همچنین 

احساس امنیت در مردم، آموزش و سلامت.
معاون اجرایی رئیس جمهور گفت: این روزها 
بعد از اینکه مسئولیت گزینش از سوی رئیس 
جمهور به من محول شد، صدها پیامک برای 
من ارسال شــد و گفتند ما مشمول کد ۱۹ 
بــرای جذب دبیران شــدیم، در ابلاغ من بر 
بهبــود روش های گزینش برای جذب نیروی 
انســانی توانمند و شایسته و متعهد و پرهیز 
از تنگ نظری ها و نگرش های سلیقه ای و غیر 
حرفه ای تأکید شده است لذا باید شایستگان 
را استخدام کنیم و گزینش را روزآمد کنیم؛ 
همه کســانی که در این کشورند، حق دارند 
و همه تحصیلگردگان حق دارند اســتخدام 
شوند. قائم پناه افزود: عدم گزینش افراد باید 
بر منطقه حق و عدالت باشــد؛ وزیر آموزش 
پیگیر رفع این مشکل است، از اینجا از همه 
افرادی که کــد ۱۹ خورده انــد، می خواهم 
اعتراض کتبــی خود را اعــلام کنند، حتما 
 هســته مرکزی گزینش آمــوزش و پرورش 

رسیدگی خواهد کرد. 

عضــو کمیســیون اجتماعی مجلس 
بودجه  لایحه  در  دولت  گفت:  یازدهم، 
سال ۱۴۰۱ موضوع حذف ارز ترجیحی 
را برای سومین بار آورد، اما نگفته بود 
که قصد دارد بعــد از حذف ارز ۴۲۰۰ 
تومانی چه شــیوه ای را برای پرداخت 
یارانه آن اجــرا کند که مجلس بعد از 
اصرار فــراوان دولت راضی به پذیرش 

مشروط آن شد.
سیدکریم حسینی نماینده سابق مجلس و 
عضو کمیســیون اجتماعی در دوره یازدهم 
در گفت وگو با  ایلنا، در پاســخ به ســوالی 
دربــاره چالش های اخیر بعــد از اظهارنظر 
خانــدوزی وزیــر اقتصاد دولت ســیزدهم 
درخصــوص حذف ارز ترجیحی )ارز ۴۲۰۰ 
اظهارنظرها  اینگونه  ببینید  گفت:  تومانی(، 
معمولا با نیــت و اهداف سیاســی مطرح 
می شــود وگرنه عزیزان به خاطر دارند که 

نمایندگان اساســا به علت همین آثاری که 
این طرح می توانســت در پی داشته باشد با 

اجرای آن مخالف بودند.
نماینده مردم اهواز اظهار داشــت: یکی از 
دغدغه هــای نمایندگان از ابتدای زمانی که 
بحــث حذف ارز ۴۲۰۰ تومانی یا به عبارت 
دقیق تــر توزیع عادلانه یارانه ها که در قالب 
ارز ترجیحــی بر واردات پرداخت می شــد، 
مطرح شد شیوه جایگزینی  آن برای مردم و 
در معیشت خانوارها بود چراکه این ارز برای 
کالاهای اساســی و دارو پرداخت می شد و 
مشــخص بود این اقلام حتما از اجرای این 
طرح تاثیر خواهد پذیرفــت و تاثیرپذیری 

آن ها هم به معنای گرانی است.
وی ادامه داد: به همیــن خاطر نمایندگان 
مجلس در اســفند ماه ســال ۱۴۰۰ و در 
جریان بررســی و تصویب لایحــه بودجه 
ســال ۱۴۰۱ که این مســاله در آن آمده 

بود، پرداخــت یارانه به صــورت کالابرگ 
الکترونیکی را شــرط اجــرای این تصمیم 
قرار دادند تا این اتفاق به نحوی انجام شود 
که بــازار در اثر تغییر شــیوه پرداخت ارز 
ترجیحــی و افزایش مبلغ یارانه نقدی تورم 

تازه ای را تجربه نکند.
وی افزود: یکی از اشــکالات کار این بود که 
طــرح یا مصوبه حذف ارز ترجیحی و تغییر 
شــیوه پرداخت یارانه ها بــدون تامین و در 
نظر گرفتن زیرساخت ها اجرا شد و منجر به 
بــروز تورم های قابل توجهی در برخی اقلام 
خوراکی و کالاهای اساسی شد که بر زندگی 

روزمره و سفره های مردم تاثیرگذار است.
حسینی در پاســخ به این مساله که »الان 
مســئولان دولت ســیزدهم اینگونه مطرح 
می کنند که حذف ارز ۴۲۰۰ تومانی مصوبه 
مجلس بوده، آیا واقعا چنین بود؟«، تصریح 
کرد: به هیچ وجه اینطور نیست، دولت قبل 

از فرارســیدن موعد بررسی بودجه ۱۴۰۱ 
طی ۲ مرحله این مســاله را به عنوان طرح 
پیشنهادی آورده بود که با مخالفت مجلس 
مواجه شد اما در لایحه بودجه سال ۱۴۰۱ 
موضوع حذف ارز ترجیحی را برای سومین 
بار آورد در اینجا هم نگفته بود که قصد دارد 
بعد از حذف ارز ۴۲۰۰ تومانی چه شیوه ای 

را برای پرداخت یارانه آن اجرا کند.
وی گفت: در اینجــا بعد از رفت و آمدهای 
متعدد و رایزنی ها و اصرار مسئولان مربوطه 
دولتی، نمایندگان راضی به پذیرش حذف 
ارز ترجیحــی شــدند اما آن را مشــروط 
بــه ایجاد زیرســاخت و اعطــای کالابرگ 
الکترونیکــی کردند که متاســفانه دولت با 
آغاز سال بعدی به صورت شتابزده نسبت به 
اجرای آن اقدام کرد و روند ایجاد و تخصیص 
 کالابــرگ الکترونیکــی با فاصلــه چندین 

ماهه به اجرا درآمد.

رخ نمایی عظیم اربعین سیدالشهداء)ع( 
نهایت زیبایی و ظرافت  تابلویی در  در 
و هنرنمایــی که حکایــت از اجتماع 
میلیون ها شیفته و عاشق را رقم زده، در 

مقابل دیدگان جهانیان گذر کرد.
اجتماع اربعین؛ رخداد بزرگی اســت که در 
خود ملیت های مختلف از جای جای جهان 
در نقطه همزیســتی واحدی قرار می دهد تا 
فرهنگ و دین را به چهره سماحت و سخاوت 

را به رُخ عالمَیان کشد.
آزادگان جهــان می داننــد که اســلام دین 
»محبت« است و خصوصیت مکتب تشیع در 

ظهور »عشق« است.
برخی گفتند دین اســلام سراســر مبارزه و 
جنگ و قدرت نمایی اســت! و خواســته یا 
ناخواســته گرفتار تحریفات نسبت به اسلام 
و دین شدند، شــاید با مشاهده این اجتماع 
پرشــور محبــت و ارادت بواســطه داوری 

»وجدان« به نگاه دیگری چشم باز کنند.
در روز اربعین در محافل عاشقان اباعبدالله)ع( 
درباره عشق دو سخن از دو چهره شاخص را 
تقدیم داشــتم که چنین بود؛ شیخ الرئیس 
بوعلی سینا در کتاب الاشارات، بخش مهمی 
را اختصاص به بیان حــالات عارفان داده و 
می نویسد؛ »خودتان را به غیر از عشق واقعی 

مشغول نکنید که عشق اگر حقیقی نباشد و 
احساساتی باشد هیچ واقعیتی ندارد؛ »کلها 
هی خیالات« و عشــق حقیقی در نقطه ای 
پیدا می شود که آنجا؛ معشوق واقعی باشد.«

و سخن دیگر از حکیم و عارف حاج ملا هادی 
سبزواری در کتاب شــرح الاسماء الحسنی 
اســت؛ وی در ذیل این بند دعای جوشــن 
کبیــر؛ »یا من به یفتخر المحبون« در مورد 
تمایز عشق حقیقی از عشق احساسی و یا به 
تعبیر دیگر عشق حیوانی می گوید؛ »عشقی 
که واقعی نباشد و خیالی باشد هیچ گاه برای 
عاشق فخرآور نیست و از عشق خود خجالت 
می کشد. پس معلوم می شود آنها که عشق به 
غیر خدا دارند افتخاری ندارند و افتخار از آن 

عاشقان خداست.«
 قطعا امام صادق)ع( از آسمان ملکوت ناظر 
به استجابت دعای خویش است که در کنار 
قبر جد مظلومش )ع( که آن بدون نشــان و 
بی شــمع و چراغ بود به مقــام ربوبی عرضه 
می داشــت: »اللهم حبب إلی مشــاهدهم و 
شهادتهم حتی تلحقنی بهم و تجلعنی لهم 
فَرَطا...؛ خدایا دل من را عاشق حرم حسین 
کــن و مرا به حضــورش نائل فرمــا، خدایا 
مرا ســعادت بده به او ملحق شــوم و خادم 
او باشــم«. آیــا این عبــارات در زیارت امام 

حسین)ع( نشانی غیر از زنده کردن عشق ها 
بســوی او دارد؟ با همه این زیبایی هایی که 
عاشقان او خلق کردند، اما نباید از کنار برخی 
نگاه های انتقادی حتی اگر محدود و مقهور 
باشد گذشت، بلکه باید آسیب شناسی کرد و 
آن را رفع نمود. نکته مهم که انعکاس منفی 
در جامعــه از زاویه فضای مجازی دارد بحث 
هزینه های مالی از بیت المال و صرف امکانات 
مورد احتیاج شــهروندان مانند وسائل نقلیه 
برون شهری اســت که می تواند این حرکت 
عظیــم و طنین انداز در جهــان را در داخل 
کشور در »بعضی« از اذهان خاکستری کند!

اگر به همت دولت محترم در آینده تدبیری 
بهتری شــود که هزینه ها بــه عهده مردم 
علاقمند وا داشــته شــود و از ســوی دیگر 
مدیریت زائران بشکلی باشد که از یک سوی 
نســبت به زائران کریمانه باشد و نسبت به 
حقوق دیگر هموطنان مورد اما و اگر نباشد، 
قطعا طنین مثبت این اجتماع پر شور بیش 

از بیش خواهد بود.
در ایــن میانه، نمی توان از تذکر نکته مهمی 
دریــغ کرد و آن اینکه؛ ایــن اجتماع، نقطه 
وحدتی در همزیستی و همفکری فرهنگی و 
دینی است و نباید با به رخ کشیدن چهره های 
مورد احترام یک گروه از یک کشور در مقابل 
چهره دیگر از گروه و یا کشور دیگری باعث 
سیاسی و فرقه ای شــدن این رخداد بزرگ 

تاریخی شد.
اضافــه کنم؛ بجاســت در این ایــام اربعین 
که دل ها آمادگی پیوســتن به خیل عظیم 
عاشقان را دارد، اموری مانند رسیدگی مالی 
به مســتمندان و یا آزادی زندانیان مدیون 

صورت گیرد .
با این سنخ از نوآوری های خیراندیشانه که در 
راستای ایفا حقوق و احسان قرار دارد، قطعا 
آثار این اجتماع بزرگ بدون بهاء و بهاگیری 
خواهد بود و طبعا برکات بیشتر هم خواهد 

داشت. ان شاءالله

قائم پناه خبر داد 

برگزاری نشست خبری رئیس جمهور، هفته آینده
سخنگویدولتبهزودیمعرفیمیشود

واکنش نماینده مجلس یازدهم به اظهارات خاندوزی

اربعین نقطه وحدتی در همزیستی و همفکری فرهنگی و دینی

اربعین پر بهاء را کم بهاء نکنیم
هادی سروش

فداحسین مالکی:
آمار رسمی از حضور اتباع

اعلام نشده است
یک عضو کمیسیون امنیت ملی و سیاست خارجی مجلس 
گفت: آمارها از حضور اتباع بیگانه در کشور متفاوت است 
هنوز هیچ کدام از دستگاه ها آمار رسمی را اعلام نکرده اند و 
رســمی ترین آمار را هم باید وزارت کشور ارائه دهد چراکه 

مرجع قانونی وزارت کشور و اداره کل اتباع است.
فداحســین مالکی در گفت وگو با ایلنا، درباره ساماندهی 
اتباع بیگانه که وزیر کشور عنوان کرده یکی از اولویت های 
اصلی این وزارت خانه اســت، گفت: با توجه این که کشور 
ما یک کشــور مهاجرپذیر اســت، در مجلس یازدهم یک 
لایحه مطرح شد تحت عنوان این که تغییراتی در ساختار 
ســازمان دهی اتباع بیگانه به وجــود بیاید تا نظارت عالیه 

انجام و حرکتی بر اساس معیارها صورت گیرد.
این عضو کمیسیون امنیت ملی و سیاست خارجی مجلس 
شورای اسلامی خاطرنشان کرد:  بنا شد کدهای اتباع بیگانه 
شناسایی و برای ســاماندهی آنان اقدام شود و آن هایی که 
به هر جهت دارای مشــکلاتی هستند از کشور طرد شوند 
و این موارد تحت عنوان ســازمان ملی مهاجرت انجام شود 
البته هنوز عناوین اش قطعی نشده است. وی با بیان این که 
قطعا ســاماندهی اتباع بیگانه انجام خواهد شد، عنوان کرد: 
مجلس دوازدهم پیگیر این قضیه است، در برنامه هفتم هم 
این موضوع ذکر شده، با وزیر کشور جدید آقای مومنی هم 
صحبت کردیم که اولین اقدامش همین باشــد. اما یکسری 
از کارهای صورت گرفته جنبه قانونی ندارد یعنی تا سازمان 
ملی مهاجرت تائید نشود، این اقدامات وجاهت قانونی ندارد؛ 
این کــه از اتباع پول می گیرند محملی بــرای اجرای قانون 
نیست، مگر اینکه مجلس ســریع قانون آن را مصوب کند. 
مالکی تاکید کرد: بعد از اتفاقاتی که در افغانستان رخ داد و 
روی کار آمدن طالبان بسیاری از شهروندان این کشور وارد 
ایران شدند که نگرانی هایی از این بابت برای مردم به وجود 
آمده است؛ زیرا یکسری عواملی که ممکن است با انگیزه های 
دیگری به کشــور آمده باشــند که قطعا آن ها هم توســط 
نیروهای امنیتی ما رصد می شوند اما این دغدغه مردم هم 
دغدغه درستی است و من نگرانی ها را در گوشه و کنار کشور 
درک و تائید می کنم ولی قطعا ما به دنبال این هســتیم که 
هرچه سریع تر این افراد ساماندهی شوند. وی درباره این که 
چندی پیش آماری جمعیت اتباع به ویژه اتباع افغانستانی 
در ایران منتشر که موجب نگرانی افکار عمومی شد آیا این 
آمارها درست اســت، بیان کرد: خیر؛ آمارها متفاوت است 
هنوز آمار رســمی را هیچ کدام از دستگاه ها اعلام نکرده اند 
و رسمی ترین آمار را هم باید وزارت کشور ارائه دهد چراکه 
مرجع قانونی وزارت کشــور و اداره کل اتباع است که آن ها 
هم قرار شد وقتی طرح ســاماندهی تمام شد در پایان این 

طرح یک آمار رسمی بدهند.

مجلس




